

Административные правонарушения в сфере семейно-бытовых отношений: потенциальные новеллы КоАП РФ и их характеристика

Попугаев Юрий Ильич,

*профессор кафедры административного права
Московского университета МВД России имени В.Я. Кикотя,
доктор юридических наук, доцент
117997, г. Москва, ул. Академика Волгина, дом 12
E-mail: support_mosu@mvd.ru*

Струков Владислав Андреевич,

*старший оперуполномоченный ОРЧ (КОН) № 1 ГУ МВД России
по г. Санкт-Петербургу и Ленинградской области
192019, г. Санкт-Петербург, пр. Обуховской Обороны, дом 21, корп. 2
E-mail: bull_dogg2006@mail.ru*

Обосновывается необходимость введения нового состава в гл. 6 КоАП РФ «Административные правонарушения, посягающие на здоровье, санитарно-эпидемиологическое благополучие населения и общественную нравственность» в виде ст. 6.1.2 «Совершение насилия в семье, не причинившего физическую боль, невыполнение защитного предписания или непрохождение специальной коррекционной программы». Раскрываются основной объект противоправного посягательства, объективная и субъективная стороны предлагаемого состава и уточняется его субъект.

Ключевые слова: правонарушения в сфере семейно-бытовых отношений, здоровье населения, семейно-бытовое насилие, защитное предписание, специальная коррекционная программа.

Administrative Offense in Family and Domestic Relations: Potential Novels in the Administrative Offense Code of the Russian Federation

Yuriy I. Popugaev

*Professor of the Department of Administrative Law
of the Kikot Moscow University of the Ministry of Internal Affairs of Russia
LL.D., Associate Professor*

Vladislav A. Strukov

*Senior Criminal Investigator of the Operational Investigation Department (Narcotics Control) of the Main Directorate
of the Ministry of Internal Affairs of Russia for Saint Petersburg and the Leningrad Region*

The article substantiates the need to introduce a new composition in Chapter 6 of the Administrative Code of the Russian Federation “Administrative offenses that infringe on the health, sanitary and epidemiological welfare of the population and public morality” in the form of Article 6.1.2 “The commission of domestic violence that did not cause physical pain, failure to comply with a protective order or failure to pass a special correctional program”. The main object of illegal encroachment, the objective and subjective sides of the proposed composition are revealed and its subject is specified.

Keywords: offenses in the sphere of family and household relations, public health, domestic violence, protective order, special correctional program.